

## Notat fra nettmøtet 4. februar 2021.

Tilstede: *Trine Johnsen, Leif Bertnes, ~~Arne Lunde~~, Sverre Samuelsen, Ida E.Hvoslef, ~~Åse Julsvik~~, Lars-Evan Pettersson, ~~Arne Andersen~~, Arild Hagness, ~~Kjell Hatteland~~, Torill Syversen, Helge Viken, ~~Liv Jorunn Erikson~~, ~~Randi K S Andresen~~, ~~Trine Steen~~, ~~Cato Fiksdal~~, Tore Sætre. ~~Tedd Urnes~~*

Sak		Ansvar
01-1/2021	<b>.Årsmøte 2.3.</b> Velge vararepresentanter til styret(?) Vedtektene må ajourføres.	
02-1/2021		
03-1/2021	<b>Arrangementer/elvevandring</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Fuglekassesnekking</b> 21.3. kl 13-15</li> <li>• <b>Fuglesangtur</b> 5.5 kl. 18</li> <li>• <b>Østmarka Trail</b> kontaktes</li> </ul>	Helge Helge Leif
04-1/2021		
05-1/2021	•	
06-1/2021	<b>Brev/info/møter</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kloakktrøbbel i Vinterveien.</li> </ul>	
07-1/2021	<b>Infoskilt, kart ol. –</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Turguiden i nytt opplag – rettelser må inn innen utgangen av febr..</li> </ul>	
08-1/2021	<b>Skoler/barnehaver</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Lærere/undervisningsopplegg: Gruppe i gang med forberedelser Få skoler har svart - pga. arbeidsmengde ifm. coronaen ?</li> </ul>	<b>Trine + Tore</b>
09-1/2021		
10-1/2021	<b>Økonomi</b> Årsregnskap sendes ifm. Årsmøtet	
11-1/2021	<b>Løpende oppgaver/ønsker</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Klasserom i Friluft</b> mellom OleBjørns plass og Engersbråten</li> <li>• Rydding av trefall i Liadalen – taes opp ifm befarng til våren.</li> <li>•</li> </ul>	
12-1/2021	<b>Eventuelt/Aktuelt:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	

Vi ser på vår virksomhet som en forlenget "blå-grønn arm" for bydelene Nordstrand, Søndre Nordstrand og Østernsjø.

## Referat fra årsmøtet på nett 2. mars 2021

**Tilstede:** Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Ida E.Hvoslef, ~~Ase Julsvik~~, Lars-Evan Pettersson, ~~Arne Andersen~~, Arild Hagness, ~~Kjell Hatteland~~, Torill Syversen, ~~Helge Viken~~, Liv Jorunn Eriksen, ~~Randi K S Andresen~~, Trine Steen, ~~Cato Fiksdal~~, ~~Tore Sætre~~, Tedd Urnes

Sak		Ansvar
Å1-2021	<b>Konstituering</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>ordstyrer: Trine J</li> <li>referent: Sverre S</li> </ul>	
Å2-2021	<b>Årsmelding 2020</b> Hovedpunkter lest – FaceBook gjennomgås (Trine J + Torill) Rettelse: Høydalsveien til Lerdalsbroen Godkjent	
Å3-2021	<b>Regnskap</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>2020 gjennomgått, godkjent</li> <li>budsjett 2021 gjennomgått – Østmarka Trail er en joker.</li> <li>Søke om coronastøtte for sviktende utleie ? (Liv J)</li> <li>Godkjent</li> </ul>	Leif  Leif
Å4-2021	<b>MiLja</b> – aktuelt nå: <ul style="list-style-type: none"> <li>oppgavefordeling – bearbeides – distribueres</li> <li>endring av vedtekter sees på – varaer(?)</li> <li>Bør forbli enkelt – i Frivillighetsregisteret i Brønnøysund</li> <li>Undervisningsprosjekt – coronaen tar lærertid nå. Til høsten?</li> <li>Turguiden – klar til trykking</li> <li>"Klasserom i friluft" – negativt svar fra BYM – vurderes</li> <li>Salting av veier/sykkeltier – renner ut i elvene.</li> <li>Innspill/argumenter ønskes – taes opp med BYM.</li> <li>Vannmålinger foretaes.</li> <li>Canadagullris – bør slås ned i mai/juni</li> <li>Hester kommer på Sagløkkabeite</li> <li>Rundkjøringer og kollektivfelt i Ljabruveien – påvirker det Gjersrudbekken? – delta på info i nettmøte</li> </ul>	Sverre Leif  Tore/Trine Sverre Leif Trine  Arild Trine Trine S  Leif

## Referat fra TEAMs-møtet 27. april

Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, Ida E.Hvoslef, Åse Julsvik, Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Randi K-S Andresen, Todd Urnes, Trine Steen, Gato Fiksdal, Tore Sætre

Sak		Ansvar
01-2/2021	Referat fra Team-møtet 4.2. og Årsmøtet 2.3. <b>godkjent</b> (se osloelveforum ⇒ Ljanselva ⇒ referater)	
02-2/2021	<b>Sagstua</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>ute:</b> Slått – trenger vi ny slåmaskin? + beiterulle? <b>Låne?</b></li> <li>• <b>inne:</b> rengjøring, Åse tar initiativ</li> <li>• <b>drift/ansvar:</b></li> <li>• <b>bruk:</b></li> </ul>	<b>Leif</b> <b>Arne L/Leif</b>  <b>Åse</b>  <b>Leif</b>  <b>Leif</b>
03-2/2021	<b>Arrangementer/elvevandring</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Fuglesangtur 5.5.</b> kl. 18:00 – avlyst. Nettmøte / FaceBook?</li> <li>• <b>Østmarka trail 28.8.</b> ? (terrengløp arr. av andre, vi har mål-salg)</li> <li>• <b>Friluftsk-uken 4.-12. sept</b> - elvevandring 12.9. - frist info 18.6.</li> </ul>	<b>Helge</b> <b>Leif</b> <b>Trine</b>

04-2/2021	<p><b>Prosjekter /Arbeidsområder Stier/Veier</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave.</li> <li>• <b>Hengebro:</b> Ingrid B. Opdal, BYM, arbeider med bru /turvei over Urskogen.</li> <li>• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + klopp. På vent – tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.</li> <li>• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform. Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges. <b>BYM ligger langt bak med planer.</b></li> </ul> <p><b>Elver/bekker/vann</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Lusetjern</b> – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallspurt. Vi pådrivere mot bydelen. I gang. Lokalt måtelig interesse - kanskje noe rundt parsellhavene. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker landskapsarkitekter.</li> <li>• <b>Vannmåler</b> nedenfor Skullerudstua? Ikke etablert - etterlyses. Planlagt; sees på når nytt vanninntak fungerer. Kontakt: Erling Christiansen, BYM.</li> <li>• <b>Kastellbekken.</b> Naboer får vann i kjelleren – <b>saken avsluttes</b></li> </ul> <p><b>Fisk</b></p> <p>Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og fagkunnskap.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Fisk</b> i elven? Litt fisk i Liadalen. Ved Hauketo?</li> <li>• <b>Kulper</b> i elven? Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. Kontakt med Thomas Andre Rud. <b>Interesse fra Hj. Eide</b></li> <li>• <b>Fisketrapp Hauketo:</b> avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.</li> </ul>	<p>Sverre</p> <p>Trine</p> <p>Lars Evan</p> <p>Ida</p> <p>Lars Evan</p> <p>Leif</p> <p>Leif</p> <p>Kjell</p>
05-2/2021	<p><b>Byggesaker mv</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp.</li> <li>• Hauketo-planer - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) og bekken må flyttes. Brev sendt om makeskifte mellom Oslo kommune og Bane NOR v. Hauketo st. og v. tunnelåpning v. Ljanskollens vestsida.</li> <li>•</li> </ul>	
06-2/2021	<p><b>Brev/info/møter</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	
07-2/2021	<p><b>Infoskilt, kart ol. –</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Infoskilt</b> – metall-skilt ”på lager”.</li> <li>• <b>Tagging</b> på tavlestativet ved Fiskevollen. <b>Flekkmales.</b></li> <li>• <b>Turguide</b> Ljanselva – 5.800 trykket. Planlegge utdeling. I kasse ved <b>Sagdammen. Montere kasse ved Hallagerbanen.</b></li> <li>• <b>Prinsdalsbekken</b> – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst.</li> </ul>	<p>Sverre</p> <p>Arild Liv Jorunn</p>
08-2/2021	<p><b>Skoler/barnehaver</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• OE har penger - ønsker prosjekter for barn. Konkurransen for skoleklasser? Steinerskolen eller Stenbråten aktuell?</li> <li>• <b>Lærere/undervisningsopplegg:</b> Gruppe i gang med forberedelser. <b>Skolene vanskelig å nå pga. coronaen.</b></li> </ul>	<p>Trine/Tore</p>
09-2/2021	<p><b>ElveRusken/dugnad</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Dugnad på OleBjørns plass 10.4. Ryddet bålplasser, båtskall fjernet</b></li> </ul>	
10-2/2021	<p><b>Økonomi</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	<p>Leif</p>

11-2/2021	<p><b>Løpende Oppgaver/Ønsker</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>OleBjørns plass</b> Prøve å få den omgjort til lekeplass? "Godkjent" (BYM) som den fremstår nå! Vår "plassjef": Cato F</li> <li>• <b>Urskogen</b> Trenger bedre vern? Kontakt: Sigmund Hågvar.</li> <li>• <b>Reguleringsplaner langs elver</b> Byggegrenser og vern – OE-oppgave? Leirskallen – jobbe for bedring mot PBE?</li> <li>• <b>Salting av veier</b> Forurensere elver og bekker ? Vannprøveprosjekt (skolehjelp)? OE-oppgave? Prøvetagning 30.4. Kalibrering må til. Målestaver + 3 planker med spiker. Søke støtte fra Nordstrands Blad-fond?</li> <li>• <b>Hauketo Elvepark</b> – Utvekslet planer og synspunkter med Steinerbarnehagen / MPG</li> <li>• <b>Ljabru</b> - Steinerbarnehagen - beiteområde. Gjenskape kulturlandskapet. Sauer kanskje aktuelt.</li> <li>• Rydding av utvalgte partier for å få fram elva. Ta opp i OE. Tangenjordet (Kanadagullris). Kurs med A Kveim i juni. Sagdammen (gjengroing) og østover (busk og kratt)</li> <li>• Parkslirekne fjernes? (Ved moskeen, kart oversendt BYM) og Tangen (kart oversendt). 4-års jobb - kutte + «RoundUp». Annen metode? Tillatelse fra BYM? (Bård Bredesen)</li> <li>• Prinsdalsbekken - fjerne gjerdet ved Telebygget? A Lileng kan – eier er kontaktet. Ingen respons – hva nå?</li> <li>• Vannregion Glomma - fellesuttalelse med OE sendt 14 mai 2019. Intet hørt.</li> </ul>	<p>Trine J Cato</p> <p>Ida</p> <p>Trine/ Ida</p> <p>Trine Arne A Arild/Kjell</p> <p>Lars Evan</p>
-----------	--	---

12-2/2021	<p><b>Eventuelt/Aktuelt:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Klasserom i friluft</b> Kun tillatelse til 2 store skiltstativ nedenfor Engersbråten. Skiltinnholdet blir attraksjonen.</li> <li>• <b>Trefelling</b> Det ser ikke pent ut med at alt virke skal ligge igjen langs elven. BYM: viktig for miljøet.</li> <li>• <b>Liadalen - slalombakken</b> Opprydding – BYM kontaktet – bør ryddes mer.</li> <li>• <b>Oppgave-oppstilling</b> (Sagstua, salg, elven, kontakter, aktiviteter) Skjemaet ajourføres og sendes til alle for oppdatering</li> <li>• <b>Mulig forurensing fra skytebane.</b> Test av vannet i Prinsdalsbekken - blyforurensing fra nedlagt skytebane? VAV sier: ingen forurensing.</li> <li>• <b>Huset på Hauketo</b> – MiLja med permanent utstilling?</li> <li>• <b>"Livet i Urskogen"</b> – lite insekter? – høre med BYM. Dyrelivet? - høre med en kar som har arbeidsvei her.</li> <li>• <b>Befaring</b> med BYM – 27. mai kl 09 fra Sagstua</li> <li>• <b>"Froskedam"</b> ved Leirskallen Turnhall – kvisthaug bra for insekter.</li> <li>• <b>Langbrubekken</b> (ved renseanlegget) – fylkesmannen gir tillatelse til renses utslipp fra vanttunnelboring. BYM enig. Avsluttet.</li> <li>• <b>Vei til fisketrappen</b> Ulovlig i vernesone – Vi+OE ønsker info, brev sendt til VAV/BYM.</li> <li>• <b>Vedtekter</b> Forslag til vedtektsendringer. Utsettes til neste årsmøte.</li> <li>• <b>Postdammen:</b> foreslått ekspropriert friomr. – nå egen tomt – 4,5 mål.</li> </ul>	<p>Leif</p> <p>Arild</p> <p>Arild</p> <p>Leif Sverre</p> <p>Liv Jorunn</p> <p>Trine Trine Arne Trine Trine Arne</p> <p>Leif Ida</p>
-----------	---	---

Neste møte: 15. juni kl 16:45 på Sagstua

2021-04-27

Sverre

## Referat fra MiLja-møte 15. juni

Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelson, Ida E. Hvoslef, Åse Julsvik, Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Randi K S Andresen, Todd Urnes, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre

Sak		Ansvar
01-3/2021	Referat fra Team-møtet 27.4. <b>godkjent</b> (se osloelveforum ⇒ Ljanselva ⇒ referater)	
02-3/2021	<b>Sagstua</b> <ul style="list-style-type: none"><li><b>ute:</b> Dugnad 2.6.: vasket nord- og vestvegg, reparert benkebord, rettet opp skigard, ny utelampe, fikset taksten, ljustått. Male vestveggen (+ nord-?) gjenstår. Slått – trenger vi ny slåmaskin? + beitepusser brukes på høsten etter beitesesong. Leif kontakter Rustadsaga.</li><li><b>inne:</b> rengjøring, Åse tar initiativ, Torill hjelper.</li><li><b>drift/ansvar:</b></li><li><b>bruk:</b> foreløpig "fullbooket"</li></ul>	Arne L/Leif Åse/Torill Leif Leif
03-3/2021	<b>Arrangementer/elvevandring</b> <ul style="list-style-type: none"><li><b>Østmarka trail 28.8. ?</b> (terrengløp arr. av andre, vi har mål-salg)</li><li><b>Friluftsk-uken 4.-12. sept</b> - vår elvevandring 12.9 kl.13 fra Ljabru Hovedgård. Tema: Natur og kultur. Vi stopper på Ole Bjørns plass, går gjennom urskogen, ser på hustuftene i Leirskallen og på elvas kantsoner. Vi avslutter ved Sagstua med vafler og drikke - og natursti!</li><li><b>Arr. med fuglekassesnekring</b> for barnehagebarn med foreldre foreslås til høsten.</li></ul>	Leif Trine Helge/Leif

04-3/2021	<p><b>Prosjekter /Arbeidsområder Stier/Veier</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave.</li> <li>• <b>Hengebro:</b> Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bru /turvei over Urskogen.</li> <li>• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.</li> <li>• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform. Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges. <b>BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos?</b></li> </ul> <p><b>Elver/bekker/vann</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Lusetjern</b> – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallspurt. Vi pådrivere mot bydelen. I gang. Lokalt måtelig interesse - kanskje noe rundt parsellhavene. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker landskapsarkitekter.</li> <li>• <b>Vannmåler</b> nedenfor Skullerudstua? Ikke etablert - etterlyses. Planlagt; sees på når nytt vanninntak fungerer. Kontakt: Erling Christiansen, BYM.</li> <li>• <b>Ljanselva:</b> Vannmålinger foretatt. Resultater kan legges på nett.</li> <li>• <b>Samarbeid med NOA om faktakunnskap/biologisk mangfold:</b></li> <li>• MERK at fra 15. mai til 15. august har NOA fått en biolog i arbeidstrening som bl.a. vil jobbe med Ljanselva. Han heter Adrian, – ta godt imot ham! Kontaktperson: Sigmund Hågvar.</li> </ul> <p><b>Fisk</b></p> <p>Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og fagkunnskap.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Fisk</b> i elven? Litt fisk i Liadalen. Ved Hauketo?</li> <li>• <b>Kulper</b> i elven? Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. Kontakt med Thomas Andre Rud. Interesse fra Hj. Eide</li> <li>• <b>Fisketrapp Hauketo:</b> avh. av fisketelling / opp Kruttfossen. Nicolay Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.</li> </ul>	<p>Sverre</p> <p>Trine</p> <p>Lars Evan</p> <p>Ida</p> <p>Lars Evan</p> <p>Arne A Trine</p> <p>Leif</p> <p>Kjell</p>
05-3/2021	<p><b>Byggesaker mv</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp.</li> <li>• Hauketo-planer - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) og bekken må flyttes. Brev sendt om makeskifte mellom Oslo kommune og Bane NOR v. Hauketo st. og v. tunnelåpning v. Ljanskollens vestsida.</li> <li>• <b>Nye rundkjøringer i Ljabruveien – BYM: OK. Innspill sendes Plan og bygningsetaten vedr. kantsoner og fremmede arter ved Gjersrudbk.</b></li> </ul>	<p>Ida/Trine</p>
06-3/2021	<p><b>Brev/info/møter</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	
07-3/2021	<p><b>Infoskilt, kart ol. –</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Infoskilt</b> – metall-skilt "på lager".</li> <li>• <b>Tagging</b> på tavlestativet ved Fiskevollen. <b>Flekkmales.</b></li> <li>• <b>Tagging</b> på stativet ved Hauketo - beiset</li> <li>• <b>Turguide</b> Ljanselva – I kasse ved Sagdammen og ved Hallagerbanen. Ny distribusjon til bibliotek, markastuer etc.</li> <li>• <b>Prinsdalsbekken</b> – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst.</li> </ul>	<p>Arild</p> <p>Arne/TrineS Liv Jorunn</p>





<b>12-3/2021</b>	<b>Eventuelt/Aktuelt:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Klasserom i friluft</b> Kun tillatelse til 2 store skiltstativ nedenfor Engersbråten. Skiltinnholdet blir attraksjonen. Bedt BYM om flis til underlag.</li> <li>• <b>Trefelling</b> Det ser ikke pent ut med at alt virke skal ligge igjen langs elven. BYM: viktig for miljøet.</li> <li>• <b>Liadalen - slalombakken</b> Opprydding – BYM kontaktet – bør ryddes mer.</li> <li>• <b>Oppgave-oppstilling</b> (Sagstua, salg, elven, kontakter, aktiviteter) Skjemaet ajourføres og sendes til alle for oppdatering</li> <li>• <b>Huset på Hauketo</b> – MilJa med permanent utstilling?</li> <li>• <b>"Livet i Urskogen"</b> – lite insekter? – høre med BYM. Dyrelivet? - høre med en kar som har arbeidsvei her.</li> <li>• <b>Befaring med BYM</b> – 27. mai kl 09 fra Sagstua – se eget notat.</li> <li>• <b>Vei til fisketrappen</b> Ulovlig i vernesone – Vi+OE ønsker info, brev sendt til VAV/BYM. VAV: var hastesaker – ingen tid til info – men vil prøve i fremtiden.</li> <li>• <b>Vedtekter</b> Forslag til vedtektsendringer. Utsettes til neste årsmøte.</li> <li>•</li> </ul>	<p><b>Leif</b></p> <p><b>Arild</b></p> <p><b>Arild</b></p> <p><b>Trine</b></p> <p><b>Sverre</b></p>
------------------	--	---

Neste møte: 23. august 2021

kl 17.00 på Sagstua

2021-06-19/TJ

Vedlegg:

Notat fra befaring med Bymiljøetaten 27. mai 2021

## Befaring med Bymiljøetaten (BYM) langs Ljanselva 27. mai 2021

Disse var med:

Fra BYM: Heidi Kristensen, vassdragsforvalter, Karen Melhus Sjølli, parkforvalter,

Martin Melvær Berge, naturfaglærer ved Stenbråten skole og fra Leirskallen Vel, Martin Fjordholm.

Fra MilJa: Leif, Arild, Arne, Ida og Trine

---

**Sagdammen:** Fiskesluker i sivet, bør fjernes med båt. (Ansvar BYM)

Martin M.B. orienterte: Rør under gangvei – behov for opprensning. Registrert elvenøye. Hovedveløp under E6: Problem med katteforingsplasser (kattene spiser fugl, orm og flaggermus). Forurensning i rensedam fjernet av Martin.

**Froskedammen:** Uklarhet hvorfor bekk og vanntilsig var borte. Det er frosk og padder i hovedrensedammen, så problemet er reversibelt hvis man kan finne bekken. Stort mangfold av forskjellige arter som er avhengig av hverandre. Ved siden av dammen et rør som drenerte dammen raskt. Festekontrakt går ut ved garasjelegget. (BYM vurderer hva som bør gjøres)

**Nordstrandveien 123 og 125:** Festekontrakt går ut? Mye forurensning og utslipp og bebyggelse (rot) nær elva. (BYM gir pålegg)

**Leirskallen-området:** De gamle reguleringene langs elva er et problem og S-planen kom senere. Dette bør tas opp i SaFoVa og er en viktig sak for oss. Store ødeleggelser i anleggsfase i Øgårdsvæien/Nordstrandveien inn mot Ljanselva. Dagens avstandslinje er for smal av hensyn til kantvegetasjonen. (BYM og Oslo Elveforum tar opp dette med Plan- og bygningsetaten).

**Urskogen:** Obos eier den nordlige delen av Urskogen. Ønsker vi å sikre området til å bli et naturreservat? Balansegang mellom vern og sti – sannsynligvis en lang prosess. Heidi snakker med Bård Bredesen om dette. Det er enormt sølete i Urskogen – dermed utvides også bredden på turstien – hvilke tiltak kan gjøres? Nærmere Ole Bjørns plass trengs flis på stien som kan leveres av BYM.

**Ole Bjørns plass:** Klasserom i friluft vil bli gjennomført. Oppstart muligens i juni 2021. (Miljøprosjekt Ljanselva)

**Turvei E9:** Manglende fundamentering ved utrast kantstein. Lenger bort: bekkeløp trenger stikkrenne for å tilfredsstille universell utforming. (Ansvar BYM)

Eventuell fjerning av kanadagullris og lupin. Parkslirekne må vi bekjempe i flere år hvis vi skal prøve å fjerne den. Fjerning av kanadagullris kan gjøres uten godkjenning av BYM.

**Mot Hauketo:** Fjerne unødvendige og skjemmende betongklosser. (Ansvar BYM)

**Ved Pizzakiosken:** Fjerne bilen uten skilt (Trine sender beskjed til BYM via postmottak) Gjerdet fjernes, det ryddes opp.

**Hauketo Park:** Heidi får snart vite mer om fremdrift og informerer.

Rundkjøringene ved Mortensrudveien og Slimeveien er OK (Heidi ansvar).

**Liadalen:**

Ved slalombakken må BYM gi ny beskjed om at det må ryddes og noe fjernes. Ljan Alpin bør ikke ha 4 store maskiner parkert der.

Rydde etter ras i bratt skråning (ras etter jul).

Trefall ved elva: Masse vindfall ned mot og i elva bør delvis få ligge, men noe må fjernes! BYM har ansvar for rydding etter fall, kvist og det som hindrer flyt i elva. De som skal rydde trenger instruksjoner på stedet.

**Ved fisketrappen:** Den nye anleggsveien som ble bygget av VAV for rensing av sil/rist og ble så stor grunnet misforståelse og nytt arbeidslag. VAV skjønte at dette ikke var ønsket. Siden Miljøprosjekt Ljanselva sa fra, kom BYM inn tidsnok til å forhindre legging av masser på siden i froskedammen. Froskeegg er observert.

Takk for innsats og hyggelig samvær og meningsutveksling der alle deltok!

27.05.2021/Ida/Trine

## Referat fra MiLja-møte 23. aug på Sagstua

Tilstede: *Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, Sverre Samuelsen, ~~Ida E Hvoslef, Åse Julsvik,~~  
Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen,  
~~Helge Viken, Liv Jorunn Eriksen, Randi K S Andresen, Todd Urnes,~~  
~~Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre~~*

Sak		Ansvar
01-4/2021	Referat fra møtet 15.5. <b>godkjent</b> (se osloelveforum ⇒ Ljanselva ⇒ referater)	
02-4/2021	<b>Sagstua</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>ute:</b> Malt vestveggen <b>Slått – hjelp fra Rustadsaga</b></li> <li>• <b>inne: rengjøring, Åse tar initiativ, Torill hjelper.</b></li> <li>• <b>drift/ansvar:</b></li> <li>• <b>bruk: foreløpig "fullbooket"</b></li> </ul>	<b>Leif</b>  <b>Åse/Torill</b>  <b>Leif</b>  <b>Leif</b>
03-4/2021	<b>Arrangementer/elvevandring</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Østmarka trail 28.8.</b> (terrengløp arr. av andre, vi har mål-salg ) Oppgaver fordelt. Møtetid ca kl 11.</li> <li>• <b>Friluftsk-uken 4.-12. sept</b> - vår elvevandring <b>12.9</b> kl.13 fra Ljabru Hovedgård. Tema: Natur og kultur. Vi stopper på Ole Bjørns plass, går gjennom urskogen, ser på hustuftene i Leirskallen og på elvas kantsoner. Vi avslutter ved Sagstua med vafler og drikke - og natursti! Oppgaver fordelt.</li> <li>• <b>Arr. med fuglekassesnekring</b> for barnehagebarn med foreldre foreslås til høsten. Forslag: 12. sept Trenger til tak som kan åpnes: Øyeskruer/forbores. Har 39 sett.</li> <li>• <b>Soppkontroll ? 12.9.</b></li> </ul>	<b>Leif</b>  <b>Trine</b>    <b>Sverre</b> <b>Trine</b>

04-4/2021	<p><b>Prosjekter /Arbeidsområder</b> <b>Stier/Veier</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave.</li> <li>• <b>Hengebro:</b> Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bru /turvei over Urskogen.</li> <li>• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.</li> <li>• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform. Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges. BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos</li> </ul> <p><b>Elver/bekker/vann</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Lusetjern</b> – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallspurt. Vi pådrivere mot bydelen. I gang. Lokalt måtelig interesse - kanskje noe rundt parsellhavene. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker landskapsarkitekter.</li> <li>• <b>Vannmåler</b> nedenfor Skullerudstua? Ikke etablert - etterlyses. Planlagt; sees på når nytt vanninntak fungerer. Kontakt: Erling Christiansen, BYM.</li> <li>• <b>Ljanselva:</b> Vannmålinger foretatt. Resultater på nett.</li> <li>• <b>Samarbeid med NOA</b> om faktakunnskap/biologisk mangfold</li> <li>• <b>Postdammen er reddet</b> – blir kommunalt allemannsområde.</li> </ul> <p><b>Fisk</b></p> <p>Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og fagkunnskap.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Fiskedød</b> i elven fra arbeid ved vannrenseanlegget på Skullerud(?) Mange kontakter - og prøver er tatt - konklusjon?: Boreslam? Kontakte Heidi Kristensen</li> <li>• <b>Fisk</b> i elven? Litt fisk i Liadalen. Ved Hauketo?</li> <li>• <b>Kulper</b> i elven? Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. Kontakt med Thomas Andre Rud. Interesse fra Hj. Eide</li> <li>• <b>Fisketrapp Hauketo:</b> avh. av fisketelling / opp Krutfossen. Nicolay Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.</li> </ul>	<p>Sverre</p> <p>Trine</p> <p>Lars Evan</p> <p>Ida</p> <p>Lars Evan</p> <p>Arild</p> <p>Trine</p>
05-4/2021	<p><b>Byggesaker mv</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Parkforslag utarbeidet for Nordstrandv nr 125 + 127 - følges opp.</li> <li>• <b>Hauketo st-planer</b> - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) og bekken må flyttes. BaneNOR har digitalt infomøte 31.8. Høringsfrist 27.9. Nevne stedegne planter + sti. Undergangen?</li> <li>• <b>Nye rundkjøringer</b> i Ljabruveien – BYM: OK. Innspill sendt Plan og bygningsetaten vedr. kantsoner og fremmede arter ved Gjersrubbekken.</li> <li>• Arena-bygg på Skullerud skiarena.</li> </ul>	<p>Liv J</p> <p>Ida/Trine</p>
06-4/2021	Brev/info/møter	
07-4/2021	<p><b>Infoskilt, kart ol. –</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Infoskilt</b> – metall-skilt ”på lager”.</li> <li>• <b>Tagging</b> på tavlestativet ved Fiskevollen. Flekkmalt.</li> <li>• <b>Turguide</b> Ljanselva – I kasse ved Sagdammen og ved Hallagerbanen. Ny distribusjon til bibliotek, markastuer etc.</li> <li>• <b>Prinsdalsbekken</b> – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst.</li> </ul>	<p>Arild</p> <p>Liv Jorunn</p>



<b>12-4/2021</b>	<b>Aktuelt:</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Klasserom i friluft</b> Kun tillatelse til 2 store skiltstativ nedenfor Engersbråten. Gruppe opprettet for å lage skiltinnholdet. BYM har levert flis til underlag - lagt ut på underlagsmatte.</li> <li>• <b>Trefelling</b> Det ser ikke pent ut med at alt virke skal ligge igjen langs elven. BYM: viktig for miljøet.</li> <li>• <b>Liadalen - slalombakken</b> Opprydding – BYM kontaktet – bør ryddes mer.</li> <li>• <b>Oppgave-oppstilling</b> (Sagstua, salg, elven, kontakter, aktiviteter) Skjemaet ajourføres.</li> <li>• <b>Huset på Hauketo</b> – MiLja med permanent utstilling?</li> <li>• <b>”Livet i Urskogen”</b> – lite innsekter? – høre med BYM. Dyrelivet? - høre med en kar som har arbeidsvei her.</li> <li>• <b>Vedtekter</b> Forslag til vedtektsendringer. Utsettes til neste årsmøte.</li> <li>• <b>Fuglekasser – lagring?</b></li> </ul>	<p><b>Leif</b></p> <p><b>Arild</b></p> <p><b>Arild</b></p> <p><b>Trine</b></p> <p><b>Arne L</b></p>
------------------	--	---

Neste møte: 13.10. + 1.12. 2021

kl 17.00 på Sagstua 2021-08-24 Sverre

## Referat fra MiLJa-møte 13. okt. på Sagstua

Tilstede: Trine Johnsen, Leif Bertnes, Arne Lunde, ~~Sverre Samuelsen~~, Ida E Hvoslef, Åse Julsvik, Lars-Evan Pettersson, Arne Andersen, Arild Hagness, Kjell Hatteland, Torill Syversen, ~~Helge Viken~~, Liv Jorunn Eriksen, ~~Randi K-S Andresen~~, ~~Todd Urnes~~, Trine Steen, Cato Fiksdal, Tore Sætre

Sak		Ansvar
01-5/2021	Referat fra møtet 23.8. <b>godkjent</b> (se osloelveforum ⇒ Ljanselva ⇒ referater)	
02-5/2021	<b>Sagstua</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>ute:</b> Bodlåser er brutt opp – slåer er skiftet.</li> <li>• <b>inne:</b> rengjøring, Åse tar initiativ, Torill hjelper.</li> <li>• <b>drift/ansvar:</b></li> <li>• <b>bruk:</b></li> </ul>	Leif  Åse/Torill  Leif
03-5/2021	<b>Arrangementer/elvevandring</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Østmarka trail 28.8.</b> (terrengløp arr. av andre, vi hadde mål-salg ) Vel gjennomført – 44 deltagere.</li> <li>• <b>Friluftskassen 4.-12. sept</b> - vår elvevandring 12.9 kl.13 fra Ljabru Hovedgård. Tema: Natur og kultur. Vi avsluttet ved Sagstua med vafler og drikke - og natursti! Fin tur – 30-talls deltagere.</li> <li>• <b>Arr. med fuglekassesnekring</b> for barnehagebarn med foreldre 12. sept. på Sagstua. 13 av 23 påmeldte barn hadde en fin regnværsdag. Ny fulglekassesnekring 20 mars 2022. 100 kasser lagret hos Arne L.</li> <li>• <b>Soppkontroll 12.9.</b> på Sagstua med fin utstilling av sopp – ”intet å kontrollere”. Bente Bølstad og Ida .</li> <li>• <b>Vinterdag</b> foreslått søndag 30 jan 2022, kl 13 - 15</li> </ul>	Leif  Trine  Helge  Alle



04-5/2021	<p><b>Prosjekter /Arbeidsområder</b> <b>Stier/Veier</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Bedre merking langs hele Ljanselven = løpende oppgave.</li> <li>• <b>Hengebro:</b> Ingrid B. Opdal, BYM, har arbeidet for ønsket bru /turvei over Urskogen.</li> <li>• Tursti vest for Prinsdalsbekken ved Hauketo st. Krever rydding + klopp. Tog-plattformen Hauketo vest flyttes 50 m sydover.</li> <li>• E9 langs Stenbråtveien – innspill fra BYM: utsiktsplattform. Vi (MiLja) har kommet med forslag til hvor turstien skal legges. BYM sier den ligger på listen over prioriterte turveistrekninger som ønskes utredet og realisert i 2022. Eierforhold Obos</li> </ul> <p><b>Elver/bekker/vann</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Lusetjern</b> – BYM/VAV-plan, også på OE-plan. VAV-status: forprosjekt laget. Holmlia områdeløft kan være en innfallsport. Vi pådrivere mot bydelen. Lusetjernbekken skisseprosjekt laget av Grindaker landskapsarkitekter. <b>Vi undersøker status.</b></li> <li>• <b>Vannmåler</b> nedenfor Skullerudstua? Ikke etablert - etterlyses. Planlagt; sees på når nytt vanninntak fungerer. Kontakt: Erling Christiansen, BYM. <b>Ljanselva:</b> Saltprosjekt. Vannmålinger foretatt. Resultater ligger på nett. Nye målinger ønskes tatt. 2 x2 prøver. Rapport til Laskemoen.</li> </ul> <p><b>Fisk</b></p> <p>Vi må få hjelp av relevante etater for tilgang til både ressurser og fagkunnskap.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Fiskedød</b> i elven fra arbeid ved vannreosanlegget på Skullerud(?) Mange kontakter - og prøver er tatt - konklusjon?: Boseslam? Befaring 10/9 Langerudbekken til Skullerud.Vannverk.</li> <li>• <b>Fisk</b> i elven? Litt fisk i Liadalen. Ved Hauketo?</li> <li>• <b>Kulper</b> i elven? Hj Eide / Heidi Kristensen - utarbeider forslag. Kontakt med Thomas Andre Rud. Interesse fra Hj. Eide</li> <li>• <b>Fisketrapp Hauketo:</b> avh. av fisketelling / opp Krutfossen. Nicolay Moe og Rune Bille Rørvik kan være aktuelle samarbeidspersoner.</li> </ul>	<p>Sverre</p> <p>Trine</p> <p>Lars Evan</p> <p>Lars Evan</p> <p>Lars Evan/Arild</p> <p>Arild</p> <p>Trine</p>
05-5/2021	<p><b>Byggesaker mv</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Hauketo st-planer</b> - flytting av perrong. Det bygges fylling (ikke mur) og bekken må flyttes. BaneNOR digitalt infomøte 31.8. Høringsnotat 27.9. Nevnte stedegne planter + sti og undergangen. Vi sender brev som støtter sterkt BYM's brev 30.09.2021 og tidl.brev fra BYM/PBE 12.10.2020 vedr. ny sammenkopling Prinsdalsbekken og Ljanselva. BYM anser flytting av bekk som svært utfordrende. Ruter ønsker ny kulvert syd for stasjonen. Ny bør legges parallelt med gammel kulvert.</li> </ul>	<p>Ida/Liv Jorunn</p>
06-5/2021	<p><b>Brev/info/møter</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Vi har sendt brev til PBE om Hauketo st. 27.09.2021</b></li> </ul>	<p>Trine /Ida</p>
07-5/2021	<p><b>Infoskilt, kart ol. –</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Infoskilt</b> – metall-skilt "på lager".</li> <li>• <b>Turguide</b> Ljanselva – I kasse ved Sagdammen og ved Hallagerbanen. <b>Ny distribusjon til bibliotek, markastuer etc. Legges ut mer lokalt.</b></li> <li>• <b>Prinsdalsbekken</b> – info-skilt under arbeid. Vente til mulig adkomst.</li> </ul>	<p>Arild</p> <p>Liv Jorunn</p>



12-5/2021	<p><b>Aktuelt</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Klasserom i friluft</b> Kun tillatelse til 2 store skiltstativ nedenfor Engersbråten. Gruppe i gang med å lage skiltinnhold.</li> <li>• <b>Liadalen - slalombakken</b> Opprydding – BYM kontaktet – en god del er fjernet. Karen i BYM er kontaktet.</li> <li>• <b>Oppgave-oppstilling</b> (Sagstua, salg, elven, kontakter, aktiviteter) Skjemaet ajourføres.</li> <li>• Tagging på skilt: fjernet bortsett fra Gjengroingsskilt</li> <li>• Vi trenger bedre kontakt med Bydelene. Vi sender strategiplan, deretter møte.</li> </ul> <p><b>NB !! Vi trenger på sikt yngre kontakter som kan være med i ledelsen av Miljøprosjekt Ljanselva, fint med tips om personer.</b></p>	<p>Leif</p> <p>Arild</p> <p>Arild</p> <p>Trine</p> <p>ALLE</p>

Neste møte (julemøte): 01.12. 2021

kl 16.45 på Sagstua

2021-10-25 Ida/Trine

Møte etter nyttår : 19.01.2022

kl 16.45 på Sagstua